
Бъл2арсkuяm бuзнес 
се оkаза gocma 
2ъ8kа8 kлueнm 
ЗВезgелuна Ааче8а, 
uэnълнumелен gupekmop на .дu Ес Cмum 6ъл2арuя" 

Поехmе nocm• u3n1tAнumeA н 
gupekmop npegu no8eчe om nem 
мес•"•· Kaklo eewe n1tp8omo 
нещо, koemo нanpa8uxme? 
Първото, което направих, е по
вече общуване с всички хора в 
производство и всички отдели. 
Аз съм в компанията от 21 годи· 
ни, имала съм различни функ
ции, най-мноrо съм работила в 
продажбите, така че познавам 
една голяма част от процесите, 
но беше належащо да се запозная 
и с онези, с които не съм имала 
досег. 

К8k8о cnopeg 88с mp•888 ga се 
nром1нu 8 на111uна на ynp18A„ 
нuе н1 koмnaнu•m•? 
Ние сме 1<омпания, която е тър
сена а това, което прави, и сега 

това, което на мен ми предстои 
и е част от промяната, е увели
чаване на капацитета, зашото 
достигаме своите лимити. Вече 
стартирахме програми за увели
чаване на производителността, 
като използваме в�ешни доб· 
ри практики от други заводи. И 
също �адrрмщане с ДОПЪЛНИ· 
телни производствени линии. 
Другото ново нещо, което за
почнахме, след като поех тази 
позиция, е академия за кариерно 
развитие. 

Kou npakmuku смяm1m1, 1111 38· 
g'ltAJlcumeAнo mря88811101tr11m 
38nl31HU7 
Това, което си казах, когато поех 
тази позиция, е, че управление· 
то на тази компания не запо'Ша 

от мен. И че в една компания с 
85-rодишна история има много 
успешни мениджъри преди мен 
и приемствеността и надгражда
нето е нещо, което е много важно 
и ценно както за мениджмънта, 
така и за :всички хора, и за биз· 
неса, и за клиентите. Това, което 
трябва да запазим и да надrра· 
дим, е фокусът върху здраве и 
безопасност. Ние сме компания, 
за която това е приоритет номер 
едно. Не само като послания, а 
наистина в ежедневието. Това 
включва да продължа:ваме да 
поддържаме отлични условия за 
работа на хората и да надгражда· 
ме, да nрсим обратната връзка 
и каквото е необходимо, да подо· 
бряваме. Имахме изградени сис· 
теми за обратна връзка, допъл· 
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нихме с кутии за предложения, с 
V1ber група, където много лесно 
всеки може да изпрати препоръ
ка, отрицателно или положител· 
но набmодение. Тези препоръки 
се събират, разглеждат се от екип 
веднъж в седмицата, за да могат 
да се вземат съответните мерки. 
Всяка препоръка е добре дoIWia и 
насърчаваме хората да го правят. 

Друго, което имаме и трябва 
да надrрадим, е клиентският 
фокус. Ние сме клиентски ори
ентирани и ще засилим това си 
отношение, така че потребности· 
те, очакванията на клиентите да 
са на първо място и всяка наша 
дейност да следва това, което им 
е необходимо на тях. 

С klbl mun kAueнmu P110omu· 
me? 
Ние почваме с разраОотване на 
опаковки, производство и дос· 
тавка. Почти всяка втора опаков
ка, която се слага на продукт в 
В'ЬЛI'ария, е наше производство. 
По-голямата част от опаковките 
са за износ, защото потребление
то на б'ЬЛI'арския пазар е по·ММ· 
ко в сравнение с други страни, а 
производствените мощности са 
доста по-големи. 

Много силна част от нашата 
дейност е разработването на опа· 
ковката. Ако се стартира с нов 
продукт на българския пазар, 
дадена компания заедно с нас 
може да разработи цялостната 
си стратегия в опаковането, така 
че опаковката да следва марке
тинговата стратегия за коикрет· 
ния про.цукт или за конкретния 
бранд. Дори в случаите, в кои· 
то ние изпълняваме директно 
клиентско търсене, се стремим 
и даваме препоръки за подоб· 
рения. Това е различното, което 
правим. Нашата цел е оптимал· 
но използване на ресурсите. Не 
става въпрос само да продадем 
съответната опаковка, а тя да 
бъде оптимална, без разхище
ние на ресурсите и да запази 
продукта спрямо веригата на 
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11ашаmа целео11111uмаАНоuэnоАЗВаненаре
сурсumе, Не cma8a 8ъnрос само ganpogageм 
cъom8emнama ka, а mя ga бъgеОDШU· 
ммна. С5еЗразхuщенuе на pecypauneu gазапа·

эu npogykma сnрямо 8ерuгаmана gocma8ku. 

доставки. :когато получи продук· 
та-дали ще бъде стандартен 
канал за дистрибуция през мага· 
зинната мрежа или електронна 
nрrовия, крайният потребител 
да бъде удовлетворен от начина, 
по който е опакован, защото това 
е първото, което вижда, както и 
продуктът да е добре съхранен. 

Им1mе AU u cm1нg1pmнu on1· 
ko8ku? 
Имаме и стандартни опаковки, 
имаме и индивидуалНИ решения, 
защото доста голяма част от биз· 
неса очаква бързо решение. В по· 
вечето случаи компаниите даже 
не могат да преценят каква опа· 
ковка им е необходима. Така че 
ние имаме набор от стандартни 
решения. Ако говорим за елек· 
тронна търговия, пуснахме едно 
стандартно решение на паза· 
ра-опаковка с лепенка за лесно 
връщане на продукта от потре· 
бителя. Това е един вид автома
тична опаковка, която клиентите 
лесно отварят, слагат продукта и 
затварят, като така се намалява 
използването на тиксо, на ръчни 
операции. l<oraтo продуктът оти· 
де при потребителя и той реши 
да го запази, опаковката трябва 
лесно да може да се сгъне, за 
да се изхвърли разделно. Или 
пък, ако потребителят не харе· 
са продукта, има лента, с която 
може мноrо лесно да се затвори 
опаковката и да се предаде на 
куриера за връщане. 

Кlkce nроменяm uэuck81нuяme 
н1 kAueнmume, klk8u С1 mен· 
geнцuume npu on1ko8kume u 
lntge cmou ..дu Ес Cмum hAII• 
рuя" 8 mo8I omнoweнue? 
Със сиrурност живеем в много 
променяща се среда. През пос
ледните rодиш1 видяхме неща, 
които не сме очаквали. Проме
ните касаят всяка дейност на 
живота. :компаниите трябваше 
да измислят пови продукти, нови 
пазари. За последните 12 месе
ца спрямо предходния период 

имаме 80% ръст на опаковките 
за електронна търговия, което 
е мноrо съществена тенденция. 
Това е по две причини. Едната 
е ръст в самите продажби. От 
друга страна, ръст в устойчи· 
востта. Ако в предишни периоди 
пратките са били опаковани в ед· 
нократиа пластмаса, cera доста 
компании искат устойчива опа· 
ковка. За последните 12 месеца 
имаме 100% ръст в броя заменени 
продукти. Това са э милиона за· 
менени елемента от пластмаса 
за година, т.е. предложили сме 
решение, което е по-устойчиво. 

Самите потребители на 
продукти очакват опаковки· 
те да бъдат рециклируеми. В 
европейския мащаб над 40% от 
потребителите очакват тяхната 
опаковка да бъде устойчива. И 

това е тенденция, която виждаме 
и в България. Брандовете и ком
паниите следват очакванията 
на потребителите и търсят по· 
устойчиви решения. Такива са 
нашите опаковки от велпапе. Но 
не е само материалът, с който 
работим. Ние измерваме също

така дадена опаковка дали е 
устойчива, като имаме опреде· 
лени критерии, например дали 
е оптимален рsзмер, дали вреди 
на околната среда. 

Не на последно място са раз· 
ходите, защото опаковката е раз
ход. Важен е продуктът, който е 
опакован, и очакванията са за 
оптимални разходи за опаков· 
ка. Имаме екип от дизайнери в 
нашия Pack Right Center, където 
търсим решения за оптимиэи· 
ране на опаковките на КЛИ· > 

c:ap!tal,DII 1 \2.·!6 anpuл 2024 е, IIUUlll'l'AA 
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О За ga може eguн менugжьр 
ga uзgържu на наmо8ар8 неmо, 
moo е gлъжен ga намерu 8реме 
за лuчен JkuBom, Иcmuнama е, 
че аэ съм на раэnоложенuе на 
koмnaнuяma 24 часа u moBa е 
ангажuменm 24 часа. Но съм 
cu u32paguлa nреэ Времеmо 
наеuцu. koumo ga ме omkъc· 
8am. няkаk8а gpy2a geQнocm. 
Да, cmaнgapmнu неща kamo 
cnopma uлu среща с npuяmeлu 
u семеосmВо. Но moB , koemo 
наО·мно20 мu nомаеа u мога ga 
20 нареkа свое хобu, е kулmурен 
mурuэъм UI\U kpamkOCPOЧHU П'I!· 
mуВанuя е paмkume на gBa uлu 
mpu gнu на оnреgелена gecmu· 
нацuя за эаnознаВане нaucmuнa 
с нemypucmuчeckume месmа на 
gageнo мясmо. 

О Cnopeg мен лugepcm8omo 
чо8еk 20 носu е xapakmepa cu. 
В kakBamo u gруга geQнocm 
ga аях nonagнaлa. 3ащоmо 
mo е 81>npoc u на сmеченuе на 
oбcmoяmeлcmBama. мuсля. че 
nak щях ga uмем ръkо8оgна 
no3uцuя. Om малkа Buнaeu C'l!M 
бuла целенасочена mo8a, koemo 
nраВя. ga 20 nраВя много goape, 
ga се оmлuча. това е часm om 
xapakmepa на чо8еkа. 

• еитите. В годишен план в
България rенерираме спестява
ния на клиентите или добавена
полза около 700 хип, евро. което
е доста сериозна суМа.

Kaklu са осно8нumе npegu38u· 
kameAcm88, koumo срещаmе 
k8mousn,.AНUmtAtН8Upekmop'I 
Kak фyнkцuume 8u се PQAuчa· 
88m om meэu н1 npeguwнam1 
8u no3uцu11 k1mo m11p108cku 
gupekmop'I 
Отговорността ми сега е към 500 
човека, доста повече от преди. 
Грижата за начина на работа, 
условията на работа-това е 
различният аспект, преди не 
съм имала такова задължение. 
Но няма промяна в ангажира· 
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ността спрямо клиентите. 

Срещаmе AU npo8A8MU С Н8МU• 
ранеmо на paeomнama p11ka 8 
ПQВpgJlcuk'I 
Ние сме предпочитан работода· 
тел. Една от нашите ежедневни 
цели е да бъдем отлично място за 
работа по критериите на нашите 
служители. Но ни трябаа ПО•СИС· 
темен подход, т.е. да обединим 
на едно място ясните основни 
познания, които трябва да имат 
нашите новопостъпили колеги. 
И C'ЬIUO ясно да бъде структури· 
рана възможността за кариерно 
развитие. Тоест какъв набор от 
неща трябва да научиш, за да мо· 
жеш да отидеш на следващата 
стьпка, Това е, 1<оето С'ЬЗДадохме. 

По отношение на хората ПЯ· 
маме затруднения. Малкият 
град е една оОщност. Хората се 
познават, има семейства. които 
работят при нас. И също така 
очакват развитие и на някои от 
децата си в същата компания. 
Да. има го и недостаnка пове· 
чето деца да учат в чужбина или 
в други градове и по-рядко да се 
връщат. Но невинаm е така. Има 
и обратната тенденция. Низото 
на работа при нас е наистина ев· 
ропейско, а пъ1< малкият град е 
много приятно място за живеене 
по отношение на битовите неща 
като ежедневен транспорт или 
училища. Така че то дава спо-
койствието на нашите колеги да 
бъдат а малък град като органи· 
зация на живота си и да работят 
за международна компания с 
високи стандарти на развитие. 

Кlk се ompe3uxa kpuэume noc-
Aegнume HRkOAko 1oguнu н1 
...дu Ес Cмum &11A1apu11" u k8Ы 
eewe 88auu11m oml08op'I 
Ние реално нямаме собствен про-
дукт. При нас е валидно ВСИЧI<О, 
което се случва с продуктите на 
нашите клиенти. l<огато има 
ръст в производство и потреб· 
лепне, има ръст и на опаковки. 
Разбира се, темата устойчивост 

3а nослеgншnе 12 месеца спря· 
о npegxogнuя nepuog uмаме 

80% ръаnна onako8kume3a 
елеlаnронна mърао8uя. koemo е 

020 същеаn8ена mенgенцuя. 

дава допълнителен ръст. Бяхме стояние. така че ние страдаме, 
засегнати от I<Овид главно в част- 1<оrато има намалено потребле· 
та да осиrурим безопасност на ние в страната, 1<оето означава 
хората-гьвкав работен графm<, ВИСОI<а инфлация и НИСI<а ПОl<У· 
дистанционен начин на работа. пателна способност. Но също

:когато говорим за производство, така и при намалено потребле· 
това не е възможно, тW<а че въ· ние на външните пазари, защото 
ведохме правила за работа, раз· спада износът на нашите J<ЛИ· 
местване на графици, за да няма енти, Доста трудности виждаме 
струпване на хора. И не спрях· при нашите клиенти, но мога да 
ме нито един ден. Това е мно· кажа, че това го усетихме като 
ro важно, защото от опаковки бавен старт на техните произ· 
имат нужда компаниите, 1<оито водства в първото тримесечие. 
произвеждат ле1<арства, храни· А cera очакванията ни са за раз· 
"rеЛНИ продукти, Ние трябваше витие през останалата част на 
да спазим своя ангажимент да годината, защото българският 
осигурим безпроблемна верига бизнес се оказа доста Г'Ьвкав, 
на доставки на нашите I<J'IИенти. намира други пазари, алтерна· 
така че усилията ни бяха в тази тивни продукти, та1<а че аз оч· 
посока. аквам специално потреблението 

След ковид имаше абсолютен на опакоВI<ИТе да е на добри нива 
бум на потреблението. Ние по· тази година. Не мога да се анrа· 
лучихме огромно, невиждано. жирам с прогнози, но да 1<ажем, 
количество поръч1<и, та1<а че че в ника1<ъв случай не очаквам 
това също беше предизаm<ател- спад в потреблението на ОПW<ОВ· 
ство пред нас. Инфлацията със ки. Ако гледаме чисто сравни· 
сиrурност ни засегна много. Не телно спрямо миналата година, 
сме толкова енергоемки, но ос· и ръст в определени сегменти, 
новната ни суровина-над 50%, които ние тарnmфаме-това са 
е хартия. а при производство електронна nрговия, устойчиви 
на хартия се консумира много опаковки, иновации, замяна на 
енергия, т.е. висоl<W!Т разход за проблемна пластмаса. Това ще 
енергия nредполаrа много висо· донесе доП'ЬЛИИТеЛен ръст при 
JCa цена при основната ни суро· нас, защото са нови категории 
вина, но то при всички суровини реално за пазара, 
беше. Този момент беше много 
труден и за наwите клиенти и Kaklu са nAaнolem• 311 plog1 
ние задържахме възможно най· nреэ CAeg88щume 3·5 aoguнu'I 
много да не увеличим цените Имаме сJЗоите бизнес планове, 
към нашите I<J'IИеити за смет1<а което не съобщаваме предвари· 
на нашия марж. Но в един мо- телно, но със сигурност оценява-
мент бяхме принудени да нап· ме нуждите на нашите клиенти 
равим увеличение на цените. за и реагираме своевременно. т.е. 
да продължим да гарантираме знаем 1<ают са тенденциите 1<ато 
доставките. качеството и стабил· типове продуJ<ти и сме готови 
ността на компанията. да отговорим на това, 1<оето е 

необходимо 1<ато 1<оличество и 
Усеща AU се ukoнoмuчкkomo 1<ато параметри. Очакванията са 
р8аhн• 8 E8pon8 npu 88c'I ни за развитие като 1<оличество, 
Нашият пазар е ло1<ален, с из· 1<ато капацитет. но също повече 
I<JПОчение на специализирани проекти, свързани с устойчивост, 
продукти. DS Sm1th има завод автоматизация, иновативни ре· 
във всяка държава и това е про- wения. 
дукт. който не предполага да се Интереюто еае 
транспортира на далечно раз- Иглина Филипова 


